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NUORISORAADIN TOIMINTAKERTOMUS LUKUVUONNA 2017-2018 
 
Lukuvuonna 2017-2018 nuorisoraati koostui kuudesta varsinaisesta jäsenestä sekä varajäsenistä. Jäsenet  
valitaan kouluissa ja oppilaitoksissa järjestettävissä vaaleissa. Hankoniemen lukiosta valittiin puheenjohtaja   
Arthur Alén ja varapuheenjohtaja Jasmin Al-Ramahi. Ruotsinkielisestä lukiosta valittiin varsinaisiksi jäseniksi 
Ines Kojo ja Matilda Berndtsson. Yläasteilta valittiin yhdet jäsenet, suomenkieliseltä ja ruotsinkieliseltä puolelta. 
He olivat Verner Heinänen ja Li Winberg. Sihteerinä toimi Ulf Wiberg, ohjaajana Taija Selin ja valmistelijana nuo-
riso- ja liikuntajohtaja Tommy Gröndahl. 
 
Kauden aikana virallisia kokouksia on pidetty viisi. Tämän lisäksi on pidetty useita epävirallisia kokouksia, esi-
merkiksi Haaviston vaalipaneelin ja koulujen hyvinvointikyselyn suorittamiseksi. Kokoontumispaikka on ollut 
Nuorisotyöpaja Via.  
 
Raadin jäsenet ovat osallistuneet kulttuuri- ja kansalaistoiminnan, ympäristölautakunnan,  
sivistyslautakunnan ja sivistyslautakunnan suomen- ja ruotsinkielisten jaostojen kokouksiin.  
Nuorisoraadin edustajalla on kokouksissa ollut läsnäolo- ja puheoikeus. Tänä lukuvuonna nuorisoraati sai en-
simmäistä kertaa osallistumisoikeuden myös tekniseen lautakuntaan. 
 
Högsandissa 10-11.11. järjestettiin nuorisoraadin ryhmäytymisleiri. Leirille osallistuivat tämän vuoden jäsenien 
lisäksi myös jäseniä edelliseltä kaudelta. Leirillä kehitettiin ja suunnattiin nuorisoraadin toimintaa.  
 
Suomen 100-vuotisjuhlatilaisuus pidettiin 6.12.2017 Hangon Urheilutalossa. Nuorisoraati osallistui siihen luke-
malla Högsandin leirillä kirjoitetun puheen. Juhlapuheessa käsiteltiin suomalaisen ja hankolaisen nuoren tilan-
netta 100-vuotiaassa Suomessa. Puheen lukivat Ines Kojo ja Arthur Alén. 
 
Nuorisoraati järjesti joulun alla Hangon Vihreiden kanssa yhteistyössä presidenttivaalipaneelin, johon osallistui 
presidenttiehdokas Pekka Haavisto. Tilaisuus järjestettiin Haagapuiston koulun tiloissa ja se saavutti hyvän kävi-
jäsuosion. Haavistoa haastateltiin ajankohtaisista aiheista ja yleisö sai myös mahdollisuuden kysyä Haavistolta 
omia kysymyksiä. 
 
Nuorisoraati on kautensa aikana järjestänyt Nuorten ääni-kampanjan. Nuorten äänessä jokainen  
koulu esittelee yleishyödyllisen ehdotuksensa Hangon viihtyvyyden parantamiseksi. Tänä vuonna  
raati valitsi voittajaksi ehdotuksen Hangonkylänkoulun piha-alueen kehittämisestä. Piha saa muun muassa 
uudet keinut ja telineet sekä muita laitteita. Voittajaehdotus sai 5000 €. 
 
Keväällä nuorisoraati osallistui koulujen hyvinvointikyselyiden analysointityöhön. Nuorisoraati piti muun muassa 
epävirallisia kokouksia, joissa pohdittiin nuorten näkökulmasta tekijöitä, jotka ovat taustalla kyselyiden tuloksis-
sa. Nuorisoraati osallistui myös Raaseporissa järjestettyyn LaPe -tilaisuuteen, jossa vertailtiin Hangon koulu-
kyselyiden tuloksia muihin kuntiin ja pohdittiin yhteisesti kehitysaskelia. 
 
 

 
 
 

Hanko 19.6.2018 
  

Puheenjohtaja Arthur Alén 
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VERKSAMHETSBERÄTTELSE FÖR UNGDOMSRÅDET 2017 – 2018 (fri översättning) 

 
Under läsåret 2017 – 2018 bestod ungdomsrådet av sex ordinarie medlemmar samt ersättare. Medlemmarna 
väljs i skolorna och läroanstalterna genom val. I Hankoniemen lukio valdes ordförande Arthur Alén och 
viceordförande Jasmin Al-Ramahi. I det svenskspråkiga gymnasiet valdes Ines Kojo och Matilda Berndtsson till 
ordinarie medlemmar. I högstadierna valdes en medlem från såväl det finskspråkiga som svenskspråkiga 
högstadiet. De var Verner Heinänen och Li Winberg. Som sekreterare fungerade Ulf Wiberg, som intruktör Taija 
Selin och beredare ungdoms- och idrottschefen Tommy Gröndahl. 
 
Under perioden har det hållits fem officiella möten. Dessförutom har hållits flera inofficiella möten, t.ex. Haavis-
tos valpanel och genomförandet av en förfrågan om välmåendet i skolorna. Mötesplatsen har varit 
Ungdomsverkstaden Via. 
 
Rådets medlemmar har deltagit i möten som kultur- och medborgarverksamhetens nämnd, miljönämndens, 
bildningsnämndens samt bildningsnämndens finsk- och svenskspråkiga sektioner hållit. Ungdomsrådets repre-
sentant har vid mötena närvaro- samt uttalanderätt. Detta läsår kunde ungdomsrådet för första gången delta 
vid tekniska nämndens möten. 
 
10 – 11.11 anordnades i Högsand ett sammankomstläger. Deltagare var förutom medlemmar för detta läsår, 
även medlemmar från tidigare period. Verksamheten för ungdomsrådet utvecklades och planerades under 
lägret. 
 
6.12.2017 firades Finlands 100 års fest i Hangö idrottshus. Ungdomsrådet deltog med ett tal som skrivits under 
Högsand lägret. Festtalet behandlade situationen för finländska och hangöungdomar i det 100 åriga Finland. 
Ines Kojo och Arthur Alén läste upp talet. 
 
Ungdomsrådet anordnade kring julen tillsammans med De Gröna i Hangö en presidentvalspanel där presi-
dentkandidat Pekka Haavisto deltog. Tillfället ordnades i Hagapark skola och uppnådde ett gott besöksresultat. 
Haavisto intervjuades om aktuella ärenden och publiken hade möjlighet att ställa egna frågor till Haavisto 
 
Ungdomsrådet har under perioden anordnat Ung Röst-kampanjen. I Ung Röst presenterar varje skola sitt 
allmännyttiga förslag om att förbättra trivseln i Hangö. I år valde rådet förbättring av gårdsområdet kring 
Hangonkylän koulu. Gården erhåller bl.a. nya gungor och redskap samt andra anordningar. Vinnarförslaget 
erhöll 5000 €. 
 
Under våren deltog ungdomsrådet I ett analyseringsarbete kring förfrågan om välmående. Ungdomsrådet höll 
bl.a. inofficiella möten, där man funderade över faktorer, sedda ur ungdomars synvinkel, som finns i bakgrun-
den i förfrågans resultat. Ungdomsrådet deltog också i ett LaPe-tillfälle i Raseborg, där man jämförde resultaten 
från skolförfrågan i Hangö med andra kommuner och funderade över gemensamma utvecklingsmetoder. 
 
 
 Hangö 19.6.2018 
 
 Ordförande Arthur Alén 


